

الإقتصاد من أجل النجاح

"حــدد مــسارك المهنــي الأن"

توفر أنشطة برنامج " الإقتصاد من أجل النجاح " الرقمي المفاهيم الأساسية حول التمويل الشخصي، وأهمية الخيارات التعليمية والمهنية المبنية على المهارات والاهتمامات والقيم الشخصية لدى الطالب في المرحلة الإعدادية، كما يبرز البرنامج أيضا الفوائد الاقتصادية لإتمام المرحلة الدراسية.

بعد المشاركة في البرنامج ، يكون الطالب قادراً على:

- التعرف على عالم الأعمال، بالإضافة إلى اكتشاف مهاراته، قيمه واهتماماته لإتخاذ قرارات صحيحة تتعلق بمجال التعليم والعمل.
- استخدام مهاراته المتعلقة بالتمويل الشخصي لفهم كيفية تلبية الأحتياجات والرغبات لديه بما يناسب مستوى دخله.

عناوين وملخص الجلسات،

الجلسة الأولى: عالم الأعمال

سيتعرف الطلاب على مفهموم المعرفة الذاتية حيث أنهم سوف يكشفون مهاراتهم، اهتماماتهم، قيمهم وكيف تنقسم الوظائف المختلفة إلى مجموعات مهنية.

الجلسة الثانية : كُنّ ناجحاً

يلعب الطلبة لعبة "كُنّ ناجعاً"، التي تظهر العلاقة بين التمويل الشخصي والتعليم والخيارات المهنية للفرد.

الجلسة الثالثة: خطط ميزانيتك

سيختار الطلاب بطاقة مهنة واحدة حيث سيقومون بملاحظة تفاوت الرواتب الشهرية بإختلاف الوظائف المهنية. وإستناداً على هذه الرواتب الشهرية، يقيم الطلبة تكلفة الفرصة البديلة لجميع القرارات المتعلقة بالميزانية.

الجلسة الرابعة: المتسوق الذكي

يتعلم الطلبة عن طرق الدفع التي يقوم بها المستهلك لشراء السلع أو الخدمات، حيث يناقشون سلبيات وإيجابيات استخدام بطاقة الصراف الآلي والبطاقة الائتمانية.

الجلسة الخامسة: حافظ على درجتك الائتمانية

يتعلم الطلاب عن كيفية تحديد درجة الائتمان بالإضافة إلى القرارات التي تؤثر على درجتهم الائتمانية.

الجلسة السادسة: ما هي المخاطر؟

يتعرف الطلاب ان الحياة تتضمن العديد من المخاطر، وأن التأمين ضد هذه المخاطر يقلل من الآثار والخسائر المترتبة.





Economics for Success

"Make Your Career Decision Now"

Economics for Success digital program allows intermediate school students to explore personal finance, education and career options based on their skills, interests, and values. It also demonstrates the economic benefits of staying in school.

Following participation in the programme, students will be able to:

- Continue to explore their skills, interests, and values, and the world of work to make informed education, career, and life decisions.
- Apply their knowledge of personal finance to comprehend needs versus wants that will result in sound money management regardless of income.

Session Titles and Summaries

Session One: Mirror, Mirror

Students will understand the concept of self-knowledge. Moreover, they will explore their skills, interest, values and how the different jobs divided into a career clusters.

Session Two: Be a Success

Students play the "Be a Success" game, in which the connection between personal finance, education, and career options is demonstrated.

Session Three: Keeping Your Balance

Students will choose one occupation Card and observe how different jobs provide different monthly salaries. Based on these monthly salaries, students evaluate the opportunity cost when making budget decisions.

Session Four: Savvy Shopper

Students examine how consumers pay for goods and services. They discuss the advantages and disadvantages of using debit and credit cards.

Session Five: keeping Score

Students examine how a credit score is determined and learn about the actions thats affects the Credit Score.

Session Six: What's The Risk?

Students learn that life involves risk and that insurance and personal responsibility help to reduce the financial consequences of loss or injury.

